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Részönkormányzati hírek 

 
Elsőként említeném a régóta áhított 

kápolna felújítását. A rekonstrukció 

pályázat útján lett elnyerve, melyhez az 

önerőt (5 millió Ft) az önkormányzat adta. 

Mátrafüred, mint kiemelt üdülőhely, évente 

sok látogatót vonz, nagyon időszerű volt a 

templom - mint turisztikai látványosság, 

kulturális érték– felújítása.  

Beszámolunk az újabb fejlesztésekről: 

elkészült az üdülősor II. üteme (20 M Ft), az 

út felújítását a jövő évi költségvetésből 

tervezzük.  Megújult a játszótér is (2 M Ft), 

amely négy új játékelemmel bővült. Az 

Erdész utcai járda építése nem kis 

visszhangot váltott ki. A részönkormányzat 

határozottan kérte, hogy a járda burkolata 

térkőből készüljön el, melyre 2 millió 

forintot szánt a költségvetésben. A járda – 

sajnos - beton burkolatot kapott, mert 

hiányzott hozzá 1.2 millió forint. Jómagam 

azzal fordultam a polgármester úrhoz, hogy 

1 millió forintot biztosítson számunkra a 

járdaépítési tartalékból, de ezt a 

polgármester úr elutasította. Mindössze 200 

ezer forinttal tudta volna támogatni a 

keretből, annak ellenére, hogy a keret 85%-

a nem volt felhasználva. Gyöngyösön, sok 

helyen épültek járdaszakaszok térkőből (pl.: 

Duranda, Kálvária-part), ezért szerettük 

volna, ha a népszerű üdülőhely szebb 

burkolatot kapott volna. Jelenleg a 400 

méter hosszú járdából 200 méter készült el. 

A befejezésre a következő évben kerül sor. 

A Pálosvörösmarti úttal kapcsolatban 

sajtótájékoztatót tartottunk, ahol elmondtam 

a médiának, hogy levélben már harmadik 

alkalommal fordultam a Fejlesztési 

Minisztériumhoz, hogy a megmaradt 

keretből próbálják felújítani az utat: …az 

évek óta húzódó probléma 2015-ben 

kivitelezési szerződésig jutott. A Heves 

Megyei Közút forráshiányra hivatkozva a 

harmadik negyedévben visszavonta a 

megrendelést a kivitelezőtől. Ön kinevezett, 

én választott közszolgaként választ kell 

tudnunk adni arra, hogy egy már 

megrendelt, de „forráshiány” miatt 

elmaradt útfelújítás, miért nem valósul 

meg?...Az út rossz állapota megnehezítette 

az itt élők és közlekedők életét, a kátyúk 

miatt fokozódott a zajterhelés, de már 

mindenki láthatja, hogy állami beruházás 

keretében megújult a Pálosvörösmarti út. 

Folyamatosan végezzük a gallyazásokat, 

kátyúzásokat. Közmunkával megújultak 

korlátok, hirdető táblák, információs táblák, 

kerítések, alsó buszmegálló. A Hegyalja 

úton a csapadékvíz elvezető kijavításra 

került, új csövek kerültek behelyezésre. 

Fontosnak tartjuk, hogy új szobrok 

kerüljenek a parkba. (Javaslatot kaptunk 

Mátrafüred neves festőjének, Csíky Sándor 

emlékének egy szobrot állítani). A 

gyöngyösi önkormányzat kültéri 

kondigépekre pályázott, melyből Füredre is 

jutna. Helyileg a salakos pálya és a játszótér 

közötti füves területre tervezzük, ami az 

egészséges életmódot szolgálná. Amíg a 

gyerekek játszanak, a szülők is 

használhatnák a kültéri gépeket, de a 

turistáknak, helybelieknek is a szabadidő 

egészséges eltöltését szolgálná. 

Az adventi ünnepségekre szeretettel 

várunk minden mátrafüredi lakost! 

Faragó Tamás, képviselő 

 

Vadas Napok 

 
A Vadas Napok megrendezése 1990-től 

datálható, melyet Vadas Jenő emlékére 

rendez meg az iskola. Az erdész, vadász, 

gazdász szakok szakmai napjára 2016. 

november 10-én került sor.  

Karnis Pálné igazgató asszony megnyitó 

beszédében megemlékezett a XIX. század 

második felének erdészkiválóságáról, Vadas 

Jenőről, aki a selmecbányai erdészakadémia 

vezető egyénisége volt, aki a magyar 

erdésztársadalmat több nemzetközi 

eseményen képviselte, számos erdészeti 

témájú cikket, könyvet írt. Munkája 

elismeréseként főerdő-tanácsosi címet 

kapott. Majd a diákok által választott 

pályáról szólt, melyben nagy szerepe van a 

természetnek, melyhez sokan már 

gyermekkorukban közel kerülnek, de sokan 

csak felnőtt korban fedezik fel azt a világot, 

melyet az erdők, mezők, vizek világa 

tartogat számukra, azt a világot, amely 

csodálatosabb, mint bármi, amit emberkéz 

alkotott, ami fennmarad akkor is, amikor az 

ember alkotta mesterséges világ az 

enyészeté lesz. 

A Vadas Napok első része a szakmai Ki 

mit tud? volt, amit a gyakorlat követett. 

Összesítés után került sor a szakmai nap 

eredményhirdetésére.  

Az ünnepségsorozat része volt a 9-es 

tanulók erdésztanulókká avatása, ami azt 

jelenti szimbolikusan, hogy az Alma Mater 

befogadta őket, melyet eskütétel és a 

névadók – Vadas Jenő és Almásy Pál – 

szobrainak koszorúzása zárt. 

Ezt követően három szekcióban neves, 

felkért, külsős előadók tartottak 

előadásokat. Többek között Dudás Béla a 

Mátrafüredi Erdészetet ért jégkárokról, 

Duska József az erdész szakma kihívásairól, 

Dr. Herczeg Béla a postagalambokról, Dr. 

Ambrus Andrea a precíziós 

növénytermesztésről tartott érdekes, 

vetítéssel egybekötött előadást, amit a 

diákok kiselőadásai követtek, szintén három 

szekcióban.  

Végül az igen tartalmas, izgalmas 

megmérettetésekkel, előadásokkal, 

bemutatókkal gazdag szakmai napot 18 

órától a Vadas Bál zárta, amit a szakmai 

versenyek eredményhirdetése előzött meg. 

(A rendezvényt Gréczi László igazgató-

helyettes szervezte). 

Rostás Gabi 

Sikertörténet 
A Mátra Szakképző Iskola az Új 

Széchenyi Terv Környezet és Energia 

Operatív Program támogatási rendszeréhez 

benyújtott KEHOP pályázat során 

149.524.789 Ft támogatásban részesült, 

melyet a Vadas Jenő Kollégium Üdülősor 

úti épületének energetikai felújítására 

fordítottak. A felújított épületet 2016. április 

13-án Román István, a Földművelésügyi 

Minisztérium agrárszakképzésért felelős 

helyettes államtitkára adott át.  

A történet itt nem ért véget. Karnis Pálné 

igazgató asszony elmondta lapunknak, hogy 

a KEHOP 522 Energetikai Felújításra 

benyújtott pályázaton 340 millió forint 

támogatásban részesült az iskola, és 

folytatják a felújítás II. ütemét, amiben 

megvalósul az I. ütem során kimaradt 

ablakcsere az Erdész utcai intézményben, 

továbbá a hőszigetelés, a fűtésrendszer és a 

villamos hálózat teljes felújítása mindkét 

intézményben. Most folynak az 

előkészületek, és a 2017-es esztendő 

évnyitójára tervezik az átadást. Közel egy 

év alatt félmilliárd forintot fordít az 

intézmény fejlesztésre, ami az ott dolgozók 

és a tanulók komfortérzetét emeli. Ez annál 

is inkább fontos, hiszen az iskola országos 

hírű, diákjai az ország minden részéről 

kerülnek beiskolázásra, és viszik az 

intézmény és Mátrafüred jó hírét. Ez a 

fejlesztés azonban nemcsak az iskolát 

gazdagítja, hanem Mátrafüred értékeihez is 

hozzájárul félmilliárd forinttal. 

(R.G.)

  Benei  Krónika 
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Ásványbörze 
  

November 6-án, immár 28. alkalommal 

került sor a Mátrai Ásványgyűjtők 

Találkozójára a Mátra Szakképző Iskolában. 

A kiadós égi áldás ellenére is sokan 

választották vasárnapi programként az 

ásványkiállítást, melyre tíznél több kiállító 

érkezett. Négy szimpatikus fiatalember 

Budapestről és Gyöngyössolymosról 

összeálltak, és DGD (Diggers-Goma-Dig) 

néven szenvedélyes ásványgyűjtők lettek. 

Főként magyarországi ásványokat 

gyűjtenek, többek között a Mátrában jáspist, 

calcedont. Ősleleteket hoztak a kréta korból, 

kövületeket, fosszíliákat a jura korból. 

Szabó Dávid Tarnaméráról kizárólag 

mátrai ásványokat mutatott be. Gyűjtési 

területe Gyöngyösoroszi, Recsk, 

Gyöngyössolymos. Mint minden évben, 

most is gyönyörködhettünk a 

gyöngyösoroszi Ásványok Háza 

kollekciójában, mely Magyarország és a 

Kárpát-medence bányászati értékei és 

legszebb ásványai mellett a világ számos 

tájáról származó muzeális értékű 

ásványkincseket mutatott be. Két 

mátrafüredi kiállítóval is találkozhattunk. 

Vilcsek Katica egyedi tervezésű ásvány 

ékszerekkel (év közben a Teleházban 

tekinthető meg), Malya Péter méhészete 

pedig mézkülönlegességekkel várta a 

látogatókat (70/384-2418). 

A börze színfoltja volt Göcsey József 

festőművész kiállítása, akinek festményein 

a felszín természeti szépségei jelentek meg, 

akár csokorba kötve csendéletként, akár 

erdőrészletként, kiegészítve a rendezvény 

felszín alatt rejlő kincseinek bemutatóját.  

(A 28. ásványtalálkozót Misuta János és 

Hanák Sándor szervezte). 

(R.G.) 

V. Mátrai Erdészeti Nyílt Nap 

 
Szeptember 30-án került sor a már 

hagyománnyá vált rendezvénynek, melynek 

a mátrafüredi park adott otthont, és Dr. Jung 

László, az Egererdő Zrt. vezérigazgatója 

nyitott meg, a város részéről pedig Dr. Tatár 

László alpolgármester köszöntötte a 

rendezvényt. Ezt követően Dudás Béla, a 

Mátrafüredi Erdészet vezetője az első 

mátrai faölelésre invitálta a közönséget, 

persze nem Döbrögi módjára. 8-10-en körbe 

vették a fát, bal kézzel a fa törzsét, jobb 

kézzel egymás vállát érintve sikeres volt az 

első mátrai faölelés, amely része lesz  

ezentúl a rendezvénynek. 

A regisztrációval együtt 12 pavilon 

mutatkozott be. Az Egri Erdészet az erdei 

termékek bő kínálatát mutatta be, 

természetesen kóstolóval az erdei 

termékekből készült szörpökből, 

lekvárokból. 

Az Erdei Művészetek pavilonja fából 

készült hangszereket (citera, gitár, fuvola) 

mutatott és szólaltatott meg. Bemutatkoztak 

a fából, csontból készült ékszerek, 

dísztárgyak készítői, és ismét 

gyönyörködhettünk Valackai Eszter 

festőművész kiállításában. ”Alkoss Te is az 

erdő kincseiből” kézműves műhelyben a 

gyerekek őszi asztaldíszeket készítettek. 

A Mátra Szakképző Iskola pavilonjában 

négy szakma képviseltette magát. Az 

erdész, vadász, gazdász, fakitermelő és a 

virágkötő képzés mutatkozott be. Az 

erdészek téli, leveles hajtás, termés 

gyűjteményt, fakorongot, a vadászok 

preparátumokat, trófeákat, a gazdászok 

gazdasági állatok preparátumait, vetőmag 

gyűjteményt, a kertész szakma eszközeit, 

termelt növényeit mutatták be. A virágkötők 

által készített csokrok, tálak az ősz 

hangulatát idézték.  

Az oktatás jellegű kiállítást diákok 

rendezték be. Minden évfolyam 

gyakorlatának része egy gyűjtemény 

összeállítása. A legfiatalabb (9.) évfolyam 

leveles, hajtás gyűjteményt készített, a 10. 

évfolyam téli hajtás, a 11. évfolyam termés 

gyűjteményt készített, amit illik is 

felismerniük. A technikusok (14. évfolyam) 

fakocka gyűjteményt készítettek, ami a 

faanyag ismeretet hivatott szolgálni. Az 

iskola oktatási anyagához tartoztak még a 

gipszbe öntött vadnyomok. A régi Nimród 

újságokat, melyek már kiállítási értékkel 

bírnak, szívesen lapozgatták a látogatók. A 

prospektusok pedig az iskolát mutatták be, 

hogy kedvet csináljanak a pályaválasztó 

fiataloknak.  

Az Erdei kisvasutak pavilonjában új 

elemekkel bővült Juhász Gergő papírból 

készült Mátravasút kollekciója. Új 

fejlesztése, Mátravasút Trainz, 

számítógépes játék, amely letölthető, és 

bárki kipróbálhatja, milyen 

mozdonyvezetőnek vagy éppen forgalom 

irányítónak lenni. A fotókiállítás a kisvasút 

történetéről  - ’a 30-as évektől napjainkig - 

szintén Gergő gyűjteménye volt.  

Az erdő élete pavilonban erdész 

szakemberek tartottak előadást az erdő 

születésétől (mag) kezdve az erdő 

különböző korszakain át (csemete, fiatal 

erdő, középkorú erdő, öreg erdő). 

Bemutatva az erdőt, mint életközösséget, 

amely otthont ad az állatoknak, gombáknak, 

lágyszárú növényeknek. A folyamatot képes 

információs tábla is bemutatta.  

Az Erdei rovarok pavilon az ERTI 

(Erdészeti Tudományos Intézet) lepke- és 

rovargyűjteményét mutatta be. A 

preparátum lepkéket a gyerekek 

megfoghatták, mikroszkópban 

megnézhették, amit nagyon élveztek. 

Az Erdészeti gépek pavilon a Mátra 

Szakképző Iskola gépeivel mutatkozott be: 

hasító, aprító gép. Ez utóbbival főként 

gallyfát aprítanak, amit visszajuttatnak a 

természetbe, ezzel gyorsítva a lebomlását, 

vagy brikettet készítenek belőle. Bemutatták 

a közelítés különböző módszereit: ló, 

vontató kötél vagy éppen egy „vidám 

gyerek csapat”. A lóval való közelítés újra a 

reneszánszát éli az erdőgazdálkodásban. 

Nyolcadikos lányoktól megkérdeztem, mi 

tetszett a legjobban nekik? A favágást 

nevezték meg, mert jó nézni. 

A Mátraparkett újdonsága a svédpadló. 

2-3 éve gyártják a háromrétegű triót (mind a 

három réteg tölgy). A duó kétrétegű, tömör, 

az igen tetszetős design parketták pedig 

intarziás hatásúak. Láthattunk még régi kézi 

szerszámokat, megismerhettük a 

fafeldolgozás lépéseit. 

Az Erdőlátogatás pavilonban sok 

hasznos tudnivalóval látták el a 

hallgatóságot, aminek talán a legfontosabb 

szabálya: „amit a hátizsákban hoztál azt 

vidd is vissza!” 

Mint minden évben, most is itt volt a Stihl 

Timbersport csapat, akik novemberben 

Stuttgartba készülnek a világbajnokságra.  

Jászárokszállásról eddig minden évben 

részt vettek a diákok a rendezvényen. A 

pedagógusokat arról kérdeztem, hogyan 

hasznosítják az oktatásban az itt látottakat? 

A magyaron belül - fogalmazás órán - 

élménybeszámolót írnak a gyerekek, 

felhasználják az ismereteket 

környezetismereti órán, sőt, matematika 

órán szöveges feladatokba is beépítik az új 

ismereteket, ami azt sugallja, hogy van 

utóélete az Erdészeti Nyílt Napnak.  

Az óvodás és iskolás csoportok mellett 

egyre több turista és helyben lakó is jegyzi 

már ezt a rangos eseményt, amely már 

hozzá tartozik Mátrafüredhez, mint a 

kisvasút, amellyel sok-sok látogató éekezett 

a rendezvényre. 

Rostás Gabi 

Szoboravató 
Szeptember 30-án avatták fel a Mátra 

Szakképző Iskola kertjében, ezzel emléket 

állítva az erdészeknek, a fáknak.  

Szolgáljon a szobor mementóként, hogy 

Mátrafüred adta a legtöbb erdészt az 

országnak, s ezen keresztül mennyit tett a 

magyar erdőkért és a jövőért. 

A Földművelésügyi Minisztérium ötletelte 

és finanszírozta a szobrot, a Kerekerdő 

Egyesület fafaragói pedig felvállalták, hogy 

megvalósítják ezt az elképzelést. A 

helyszínt - ahol a művészek faragták a 

szobrot - az iskola biztosította, és 

gondoskodott a szükséges háttérről is 

(szállás, étkezés). 

A diákok az erdőről szóló versekkel és az 

erdész himnusz eléneklésével tették még 

meghittebbé az ünnepséget. 

(R.G.) 
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Morvai Ferenc Petőfi-kutatóként a nemzetnek tett szolgálatot 
 

A Magyar Irodalmi Lap (MIL) 

szerkesztőségének elismerését, a MIL 

Babérja kitüntetés arany fokozatát kapta 

Morvai Ferenc, a nagyrédei születésű 

mátrafüredi üzletember, fejlesztő, feltaláló.  

A MIL-t az irodalom szeretete hozta létre és 

élteti azóta is. A lap 2010 óta ad ingyenes 

lehetőséget a magyar tollforgatóknak írásaik 

közreadására. A magyar nyelv őrzésében, 

ápolásában elkötelezett MIL 2015 

januárjában alapította meg a MIL Babérja 

kitüntetést. Ennek arany, ezüst és bronz 

fokozatát minden év március 15-én és 

augusztus 20-án adományozza olyan 

személyiségeknek, akik az egyetemes 

magyarság érdekében végzett kimagasló 

irodalmi, nyelvészeti és kulturális 

tevékenységet végeznek.  

Az elismerés arany fokozatával idén 

augusztus 20-án Morvai Ferencet és 

Jankovics Marcell Kossuth- és Balázs Béla-

díjas filmrendezőt tüntette ki a MIL 

szerkesztősége. A szerkesztőség a díjjal 

Morvai Ferenc Petőfi-kutatásban vállalt, 

huszonhat évtizedes küzdelmes és áldozatos 

misszióját ismerte el, azt, hogy felkutatta, 

hazahozta és magyar földbe eltemette 

nemzeti költőnk, Petőfi Sándor földi 

maradványait, s ezzel felbecsülhetetlen 

értékű szolgálatot tett a hazának, a 

nemzetnek és a magyar történelemnek. A 

MIL méltatásában kitért arra is, hogy 

Morvai Ferenc áldozatát felértékeli, hogy a 

nemes küldetést saját anyagi erejéből, a 

hatalom és a ,,hatalomtudomány” 

képviselőinek szüntelen gáncsoskodása és 

üldözése  közepette vitte végbe. 

Csath Róza 

 

Csonka László örökéből ma is építkezhetünk 
(Csonka László emléktúra) 

 

Csonka László Trianon után ragyogó 

érzékkel ismerte fel, hogy Magyarország 

elveszítette magaslati gyógyhelyeit, és az 

alpesi üdülőhely – Davos - mintájára 

megálmodta az ország tetejére – 

Kékestetőre - a Kékes szállót, amely 

építészetileg Európa hírű lett, és általa 

felértékelődött a Mátra. 

Még a nap is beragyogta az idei Csonka 

László emléktúrát, amelyet 2011 óta minden 

szeptember második hétvégéjén tartanak. 

A neves mérnök és építési vállalkozó 

nagy tisztelője Rostás Gabi, a Kékestető, 

Mátraháza, Sástó helytörténeti, turisztikai 

kiadvány szerkesztője szeptember 11-ére 

minden külsőségtől mentes, nyílt túrát 

hirdetett, mondván, az emlékezők 

jelenlétükkel, a 6,2 kilométer megtételével 

adózzanak az építőmérnök korszakos 

teljesítményének.  

A Mátrafüred, Benevár, Remete-bérc, 

Remete-barlang, Jávoros-kút, Kékestető 

útvonalon Szőke György vezette végig a 

mintegy tizenöt fős csapatot, amely héttől a 

hetvenévesig, gyakorlott túrázóktól a 

kezdőkig a paletta minden színét 

felvonultatta. Ilyenformán a 660 méteres 

szintemelkedés mindenkit másképp érintett, 

azonban az egyik legszebb arcát mutató, 

őszbe forduló Mátra, a pihenők alatti 

beszélgetések, s nemkülönben a nagyszerű 

társaság a távval nehezebben birkózóknak is 

erőt adott. A korábban sorolt természeti 

képződmények még azokat is elvarázsolták, 

akik sokadszor látták már azokat, s mindezt 

fokozta a Mátra azzal, hogy a szépsége 

teljében virító őszi kikericsből néhol lila 

szőnyeget terített a kirándulók lába elé.  

Az eseményt ezúttal is megtisztelték 

Csonka László Budapesten élő 

leszármazottai, akik arról meséltek, mit 

tesznek azért, hogy generációkon át 

megőrizzék a neves előd emlékét, s azt 

később gyermekeik se hagyják 

elhalványodni. Abban egyetértettek, hogy 

legjobb módja ennek a személyes 

példaadás, így az is, hogy gyermekeikkel 

együtt részt vegyenek az emléktúrán, s a 

helybéli tisztelők társaságában 

megkoszorúzzák a Kékestetői Gyógyintézet 

falán elhelyezett emléktáblát, és 

megemlékezzenek Csonka László Svájcban 

élt fia, Csonka Tamás ez év júliusában 

bekövetkezett haláláról. A kis csapat itt 

kitérőt tett a Csonka-villához, ahol a 

múltidézés gyorsan a jelenbe kanyarodott, 

hiszen a lelkes lokálpatrióták szerint az 

egykor szebb napokat látott épület története 

még nem ért véget. A legfontosabb azonban 

az állagmegóvás. A lehetséges hasznosítási 

módok mellett leginkább ez foglalkoztatta 

az emléktúrázókat is. A villa sorsát 

szívügyének tartó Rostás Gabi szavaiból 

kiderült, hogy e téren nagyot léptek előre, 

amikor állami és önkormányzati 

támogatással megújult a tetőszerkezet, ezzel 

elejét véve a további beázásnak és 

állagromlásnak.  

A villa lábánál tartott rövid pihenő után a 

Kékestetőn kialakított Csonka László 

emlékparkban tisztelegtek a túrázók a 

Kékes felvirágoztatásáért egykoron sokat 

tett mérnök előtt. 

Csath Róza 

 

A Mátra legújabb céges karácsonyi party helyszíne 
(Új trend a céges összejövetelek szervezésében) 

 

A karácsonyi parti akkor válik 

emlékezetessé, ha mindenki jól érzi magát, 

ha a kollektíva és a vezetés is egyformán 

elégedett. A HSB ajánlata minden 

tekintetben újszerű megközelítést jelent, 

ami mellőzi a sablonos, unalomig nyűtt 

műsorokat és lerombolja a fantáziátlan 

vacsorák világát. Ez az ajánlat pazar, high-

tech és őrülten jó! 

A szuper céges buliról egy vállalkozás 

alkalmazottainak és vezetésének általában 

eltérő véleménye alakul ki, mást kedvel a 

munkavállalói oldal és mást a cégvezetés. 

Egyesek tehernek érzik az év végi 

rendezvényeket, mások valósággal 

megtáltosodnak az ilyen alkalmaktól. Akad 

néhány felfogás, amely szerint ilyenkor 

lehet csak igazán kiengedni a gőzt, vannak 

páran, akik úgy vélik, egy-egy ilyen 

alkalomnak a szervezés minősége és a 

rendezvény tartalma okán kell 

rendkívülinek lennie. Abban mindenki 

egyetért, hogy az év végi céges 

összejövetelt emlékezetessé kell tenni… 

2016-tól a legjobb karácsonyi céges 

rendezvényeket a Mátrában tartják, 

Mátrafüreden a 4 Évszak - Palóc Bistorant 

és a High-Tech Sportok szervezésében. Az 

ünnep fényét a különleges adventi 

menüsorok, a tartalmas, csapatépítéssel is 

kombinált élményt pedig a több mint 200 

féle indoor és outdoor program biztosítja.  

Adventi hangulat formabontó elemekkel! 

Az ünnepelni szándékozó munkahelyi 

kollektívákat egy különleges hangulatú, 

pazar berendezésű étterem, rendezvény és 

borterasz várja, ahol az autentikus palóc 

konyha alapjaiból építkező, de a 21. századi 

gasztronómiai elvárásoknak is megfelelő 

kulináris élményt szerezhetnek.  A mátrai 

borok és ház séfje által komponált 

ételalkotások mellett a résztvevők high-tech 

kalandokban is elmerülhetnek, legyen az 

egy kihívást jelentő segwaytúra, egy jó 

mókázás a Hütte Partyn, vagy akár egy 

csapatjáték a frizbi golffal, sőt a 

legbátrabbak a Mátrai Fanyűvő nyomába 

eredhetnek a PániqPadláson (high-tech 

szabaduló szoba).  

Bővebb információt a www.hsb.hu és a 

www.palocbistorant.hu oldalak rejtenek, 

bejelentkezni, időpontot foglalni az 

info@hsb.hu címen és a 20/443-4444 

telefonszámon lehet.  

 

 

Ocela Tibor
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Jóga Mátrafüreden 
A 20. század folyamán a jógát gyakran 

azonosították a hatha-jóga 

testgyakorlataival (az ászanákkal).  

A tradicionális hatha jóga egy teljes 

rendszer, amelynek a testgyakorlatok 

("tisztító eljárások", testtartások és 

légzőgyakorlatok) mellett része a mentális 

tréning, tehát a meditáció különböző fokai 

is. Jóval több, mint testkultúra, aminek a 

nyugati világban leggyakrabban tekintik. A 

hatha jógát arra fejlesztették ki, hogy 

felkészítsék vele a tanítványokat a rádzsa-

jóga gyakorlására.  Ennek ellenére nyugaton 

nem a megvilágosodás elérése érdekében, 

hanem pusztán testi egészségmegőrzési 

célból gyakorolják a belőle kiszakított 

testgyakorlási részeket. 

A hatha-jóga röviden összefoglalva az 

egyéni létforma testi és szellemi mivoltán 

keresztül, ennek nyilvánulásain uralomra 

jutva és valamennyit leküzdve törekszik 

megközelíteni és közvetlenül átélni a maga 

létezése mögött rejlő önvalót.  

A jóga fiatalon tartja a testet és az elmét, 

hajlékonnyá és rugalmassá tesz. Bármilyen 

korban elkezdhető és gyakorolható.  

Amennyiben kedvet kaptál, minden 

csütörtökön 18:00 órától várunk az 

óvodában. Nem kell mást hoznod csak 

magadat, kényelmes ruhát és egy 

polifoamot, vagy jóga matracot. 

Czeglédy Csaba 

Óvodai hírek 

Szeptemberben az óvoda 26 gyermeknek 

nyitotta ki kapuját.  A lányok kicsit többen 

vannak, 17-en. 

A nyáron fejlesztések történtek az 

intézményben. A gyerekek kaptak 2 db 

Lego asztalt alapítványi támogatással. 

Költségvetésből elkészültek a 

tornaszobában a radiátor védőrácsok és a 

lámpavédő rácsok. 

Szeptemberben a Mátrafüredi 

Idősotthonba két alkalommal látogattunk el, 

az intézmény 15 éves évfordulója és az 

Idősek Világnapja alkalmából. 

Szintén szeptemberben 10 fős csapatunk 

eredményesen szerepelt a Gyöngyösön 

megrendezett Oviolimpián. Októberben 

részt vettünk a Felsővárosi Általános 

Iskolában az Ökonapon, ahol a 

környezettudatos magatartásra neveléssel 

kapcsolatban szerezhettek ismereteket a 

gyerekek. 

Elkezdődtek a múzeumpedagógiai órák, 

decemberig négy alkalommal vesznek részt 

a gyerekek a Mátra Múzeumban. 

Október 19-én az óvodában valódi színházi 

előadás volt. A Szegedi Látványszínház 

színészei bemutatták a „Pötyi kutya 

megmentése” című darabot. 

Erdélyi Éva, tagóvoda vezető

 

Az a boldog gyermekkor… 
Ha az ’50-es, ’60-as, ’70-es években 

voltál gyerek, hogyan vészelted át a 

gyermekéveidet? 

A mi gyerekkorunkban az autókban nem 

volt légzsák, hátsó biztonsági öv, igaz, autó 

sem volt sok, Egy teherautó platóján utazni 

különleges élmény volt, most is szívesen 

emlékszünk rá. A kiságyaink rikító színű, 

ólmot tartalmazó festékkel voltak pingálva. 

Nem volt biztonsági kupak a 

gyógyszereken. Védősisak nélkül 

bicikliztünk. A nagymama kerti kútjából 

húzott vizet ittuk, ásványvíz és Cola helyett. 

A szerencsésebbek, akik Füred lejtős 

utcáiban laktak, az utca elejéről indulva, 

félúton eszmélten rá, hogy nincs fék a 

szekereinken, így gyakran közeli 

kapcsolatba kerültünk az utcabeli fákkal, 

bokrokkal.  

Ha kimentünk játszani, az egyetlen kikötés 

az volt, hogy sötétedésre érjünk haza. Az 

iskolában nem volt napközi, otthon 

ebédeltünk. Nem voltak mobiltelefonjaink, 

így aztán senki ránk nem talált. Jó volt. 

Nem? 

Rosszalkodtunk, számtalan csínyt 

követtünk el, hol egy kéz, hol egy láb tört, a 

fogaink sem voltak biztonságban, és 

mégsem születtek jegyzőkönyvek a 

rendőrségen. A felelősség mindig azé volt, 

akié kellett, hogy legyen. Házi süteményen 

éltünk, vajas kenyéren, cukros és nem 

szacharinos ételt, italt kaptunk, mégsem 

voltak súlyproblémáink, mert állandó 

mozgásban voltunk. Egy Meggy Márkát 

négyen ittunk ugyanabból az üvegből, nem 

lett semmi bajunk tőle. Nem volt 

Playstation-ünk, Nintendonk, X boksz-unk, 

videojátékaink, színes televíziónk 99 

csatornával, video kameránk, dolby 

surround, mindentudó telefonjaink, 

számítógépeink…., de voltak barátaink. 

Vágytunk egymás társaságára, rossz volt 

egyedül. Nem voltunk mindannyian jó 

tanulók, még az is előfordult, hogy évet 

ismételtünk, mégsem rohantak velünk 

pszichológushoz.  

Azt kérdezik a gyerekeink, hogy lehetett 

így élni? Ennek a generációnak a 

képviselője vagy? 

Ha igen, akkor mondd el ezt a fiataloknak, 

milyenek is voltak azok az évek? Ők majd 

azt mondják, hogy tök unalmasak voltunk, 

de mi tudjuk, hogy nem unalmasak, hanem 

boldogok voltunk. 

Reisz József 

RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 

EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 
Kössön PostaMozaik Megtakarítás szerződést 2016. 10. 17 és 

2016. 12. 18. között, és egy 1 évre szóló, 2 millió Ft biztosítási 

összegű kockázati életbiztosítást adunk ajándékba. Kössön 

PostaSzemünkfénye szerződést 2016. 10. 17 és 2016. 12. 18 között, 

és egy 1 évre szóló, 2 millió Ft biztosítási összegű kockázati 

életbiztosítást adunk ajándékba. PostaNyugdíj Aranytartalék – 

kössön nyugdíjbiztosítást 2016. 10. 17 és 2016. 12. 18. között, és 

egy 1 évre szóló, 2 millió Ft biztosítási összegű kockázati 

életbiztosítást adunk ajándékba.  

TERMÉSZETGYÓGYÁSZAT 

Mozgásterápia, gyógyító torna, reflexológia /talpmasszázs/ 

Mátrafüreden! Betegségek megelőzésére, krónikus betegségek 

tüneteinek enyhítésére /emésztőszervi, mozgásszervi, légzőszervi 

stb./, rehabilitációra, fájdalomcsillapításra, relaxálásra. Igény 

szerint, házhoz megyek! (06-30/381-1772) 

VÁLTOZÁS 

A fogorvosi rendelő új telefonszáma: 0620/625-9224 

FELHÍVÁS! 

A Merjünk Sérülten Mozogni Egyesületet támogatja, ha a műanyag 

kupakokat (üdítős, öblítős, olajos..stb.) nem a szemétbe, hanem az 

alábbi gyűjtőhelyekre adja le: Teleház (nyitvatartási időben), Bene 

Egylet, Szuromi pavilon (Béke út). 

MÁTRAI ÍZEK BÁZISA 

Lángos, házi rétes, kézmíves sörök, erdei termékekből készült 

szörpök.  

PIZZALAND 

Húszféle helyben sütött pizzák házhozszállítással a Landor Büféből 

12-22 óráig: 0620/2610-544  

ÚJ SZOLGÁLTATÁS 

DÓRA masszázs, Béke út 4. (30/9835-607)
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